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A projektzáró rendezvényt a Lókötő Táncegyüttes nyitotta meg pénteken 
 FOTÓ: PUSZTAI SÁNDOR  

NYÍREGYHÁZA. Az egészséget 
tanulni kell! – így hangzik az 
egyik jelmondata az Egész-
ségnevelési Életvezetési Pro-
jektnek, melynek záró ren-
dezvényét a Vásárhelyi László 
Alapfokú Művészeti Iskolában 
rendezték pénteken. 

A projektzáró esemény – 
mely a Lókötő Táncegyüttes 
maroknyi csapatának előadá-
sával kezdődött – egyben az 
intézmény tantestületének az 
utolsó nyári, vagy ha a követ-
kező tanévet tekintjük, akkor 
az első megbeszélése is volt. 

A szóban forgó projektet 
Demarcsek György, a pro-
jektmenedzsment szakmai 
vezetője ismertette. – Egy 
több, mint százmilliós támo-

gatásról beszélünk, amelyet 
iskolánk tizenöt telephelyén 
tudtunk felhasználni, Nyír-
egyházán túl olyan telepü-
léseken is, mint Geszteréd, 
Nagykálló, vagy Biri.

– A projekt célja az egész-
séges életmód kialakítása, az 
életminőség javítása, a tanu-
lók mozgás iránti kedvének 
erősítése. 

– Fontos, hogy szabadide-
jüket hasznosan, a közösségi 
életet erősítve töltsék a fiata-
lok, külön kiemelve nemzeti 
hagyományaink továbbörökí-
tését – tette hozzá Demarcsek 
György.  KM-SA

Egészségesen élni és 
mindezt hasznosan

Nem díjazzák a belvá-
rosban élők a Tokaji úti 
piac területén rende-
zett éjszakai legális 
autóversenyeket.
NYÍREGYHÁZA. – Nincs az a 
pénz, ami többet érne az éjjeli 
órákban pihenni vágyó csalá-
dok nyugalmánál! – szögezi le 
szerkesztőségünknek küldött 
levelében a Jósavárosban élő 
Hajdu József, akinek nem-
csak augusztus 20-án telt ál-
matlanul az éjszakája, hanem 
azt megelőzően, 19-én is.

– Azt, hogy évente egyszer, 
az államalapítás ünnepén 
tűzijátékot durrogtatnak a bel-
városban, megérti, tolerálja az 
ember, sokan még élvezik is. 
De mi történt előző éjszaka? 
Erős zaj visszhangzott felénk 
valahonnan, amitől sokan 

tudtuk álomra hajtani a fejün-
ket. Parancsoljanak megálljt 
az éjszakai száguldozó csend-
háborítóknak! – kérte.

A zavaró zajforrás problé-
mája a városi közgyűlésen 
is szóba került. Mint kide-
rült, éjszakai autóversenyt 
rendeztek augusztus 19-én 

Nyíregyháza határában. Nem 
először történt ilyen, ám a 
legutóbbi minden eddiginél 
hangosabb, zavaróbb volt.

Jeszenszki András önkor-
mányzati képviselő felveté-
sére reagálva dr. Kovács Fe-
renc polgármester azt kérte 
a helyszínt bérbeadó NyírVV 

illetékesétől, hogy vizsgálják 
ki a problémát, s amennyiben 
megalapozott a panasz, vizs-
gálják felül a megállapodást, 
majd bontsanak szerződést a 
bérlővel a lakosság nyugalma 
érdekében.

Szerkesztőségünk nem 
csak a szerződés tartalmáról 

(ki, mikor, kivel kötötte; ver-
senyek milyensége, mennyi-
sége, helyszínei, időpontjai) 
kért tájékoztatást a NyírVV 
Nonprofit Kft.-től, arra is kí-
váncsiak voltunk, érkezett-e 
lakossági bejelentés a céghez a 
versenyzajok miatt, történt-e 
zajszintvizsgálat és megfon-
tolták-e a szerződésbontást.

Bérleti díjat fizet a rendező
Kovalecz Róbert, a Piac- és 
Vásártér üzemeltetési iroda-
vezetője elmondta: a nyíregy-
házi vásártéren évente két 
alkalommal szervez éjszakai 
amatőr autóversenyt egy 
debreceni rendezvényszerve-
ző cég. A szlalomversenyeket 
hét éve rendezik meg a Tokaji 
úti piac területén, jellemzően 
késő tavasszal és nyár végén. 
A verseny szervezőjével min-
den esetben egyedi szerző-
dést köt a terület üzemeltető-
je, a NyírVV Nonprofit Kft.

– A rendező bérleti díjat fi-
zet a társaságunknak. A szer-

vező minden esetben ren-
delkezik a Magyar Nemzeti 
Autósport Szövetség engedé-
lyével, egyéb engedélyezési 
eljárás a versenyek kis száma 
miatt nem szükséges. Tár-
saságunkhoz eddig nem ér-
kezett lakossági bejelentés a 
versenyek miatt, így a NyírVV 
gazdasági szempontok sze-
rint hasznosította a területet.

– A nyíregyházi közgyűlé-
sen elhangzott lakossági pa-
naszokat azonban természe-
tesen figyelembe vesszük, és 
a jövőben nem tesszük lehe-
tővé a vásártéren az éjszakai 
autóversenyek rendezését 
– tette hozzá az irodavezető. 
 KM-PI

„Parancsoljanak megálljt az éjszakai száguldozóknak!”

Az amatőr versenyeknek nem csak „hallgatói”, nézői is vannak ILLUSZTRÁCIÓ: ÉKN-ARCHÍV

Talányos karambol, súlyos sérüléssel
Gépkocsival ütközött egy kerékpáros pénteken a NyírPlaza 
parkolójánál, a szervizúton. A járművezető lassan araszolt 
ki a védett útra, ahol eddig nem tisztázott irányból elé került 
egy kerékpáros, aki nyolc napon túl gyógyuló sérülést szen-
vedett.  FOTÓ: PUSZTAI SÁNDOR

Hasznos tapasztala-
tokkal gazdagodtak a 
légi felderítés során.
NYÍREGYHÁZA. Nyíregyháza, 
Kecskemét és Békéscsaba kör-
nyékére „bordó” (a hatfokoza-
tú skálán 4-es) riasztást adott 
ki az Országos Környezet-
egészségügyi Intézet a parlag-
fű nagyon magas pollenkon-
centrációja miatt. 

A Parlagfű Pollen Riasztási 
Rendszer adatai szerint eze-
ken a területeken az elmúlt 
héten naponta légköbméte-
renként átlagosan 200–499 
pollenszemet észleltek a mé-
rőállomások. 

Ilyen helyzetben az arra 
érzékenyeknek számolni-
uk kell azzal, hogy aszt-
más tüneteik akár roham-
szerűen jelentkezhetnek. 

Hatásos felhívások
A Szabolcs-Szatmár-Bereg Me-
gyei Kormányhivatal Növény- 
és Talajvédelmi Igazgatóság 
és a földhivatal szakemberei 
keddtől csütörtökig hajtották 
végre a parlagfű légi felderítés 
első szakaszát.

– A megadott útvonalterv 
alapján a szükséges eszközök 
(GPS, fényképező) és jegyző-
könyvek (előre nyomtatott, 
számozott felvételező lapok) 
igénybe vételével történt a 
felderítés. A felvételezésben 
a földhivatal részéről négy 
gazdász, az NTI oldaláról há-
rom növényvédelmi és két 
talajvédelmi felügyelő vett 
részt a munkában – közölte 

Bujdos László osztályvezető. 
– A megye parlagfűvel szeny-
nyezett homokos talajú, nyír-
ségi területeit teljes egészében 
„lerepültük”, és a beregi, rét-
közi területeket is szemléztük. 
A korábbi felhívások, tájékoz-

tatók, riportok, újságcikkek 
hatására a földhasználók szé-
les köre értesült a légi felderí-
tésről. 

– Sok területen látható volt, 
hogy a földhasználók a táb-
lán belül a parlagfüves foltot 

lezúzták, napraforgóban, do-
hányban, kukoricában. A re-
pülések során sokan figyelték 
a helikopter útját, a növény-
védelmi felügyelők telefonjai 
két napig csörögtek a gazdák 
érdeklődése, több esetben 
érintettsége miatt.  KM-LTL

A nyíregyházi repülőtérről szállt fel a helikopter  FOTÓ: SIPEKI PÉTER  

Parlagfű felülnézetből

Repült légi óra:  12 és fél óra 
Megtett út:  725 km 
Szemlézett terület:  295 005 hektár 
Parlagfüves terület:  111,88 hektár 
Parlagfüves parcella:  42 db 
Kalászos tarló:  23 db 
Nem művelt:  9 db 
Napraforgó:  4 db 
Kukorica:   1 db 
Lucerna:   1 db 
Répa:   1 db 
Gyümölcsös:  3 db

Pilot projektA csúcs most következik
Az Országos Környezetegész-
ségügyi Intézet előrejelzése 
szerint a parlagfűszezon csú-
csa előtt vagyunk. A Parlag-
fű Pollen Riasztási Rendszer 
térképe a szezonban hetente 
frissül és a http://oki.antsz.
hu/ címen, illetve a www.face-
book.com/tisztiorvos oldalon 
keresztül érhető el. A térkép 
a parlagfű pollenkoncentráci-

ójának adott hétre jellemző, 
becsült országos eloszlásáról 
ad tájékoztatást, míg ennek 
egészségügyi szempontú meg-
ítéléséhez a riasztási kategó-
riák szín szerinti besorolása 
szolgál támpontul. Kiemelték, 
hogy az időjárás szerepe is 
jelentős: egy csapadékos idő-
szakot követően pollenből is 
kevesebb van a légtérben. 
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A jövőben 
nem adunk 

teret a vásártéren az 
éjszakai autóverse-
nyeknek. 
KOVALECZ RÓBERT

MSZP. „Tanévindítás óvodás fokon” címmel tartott sajtótájékoztatót Jeszenszki 
András városi alelnök, önkormányzati képviselő. Megjegyezte:  – A jelenlegi 
oktatásfenntartói modell hosszú távon nem működik, a gigantikus méretű 
központosítás életképtelen. A Klik fala fel sem épült, máris repedezik. A vezetői 
posztját megbízással töltik be, ami bizonytalanságot szül. Miként az is: tanév 
közben tervezik a szakképző iskolák beágyazását a szakminisztériumokhoz. Az 
elektronikus napló még nem, a papíralapú már nem áll rendelkezésre, emiatt 
kaotikus helyzet alakult ki az iskolákban, erre nem volt példa 2010 előtt. A 
hagyományosan jó, értékes tartalmú tankönyvek „szemétdombra” kerülnek, a 
tankönyvmutyi révén piactakarítás zajlik. A nem szimpatikus tankönyvkiadók 
csődbe mehetnek, munkahelyek veszhetnek el. Homályos az oktatás jövőképe, 
tovább folyik a centralizáció – mondta a szakpolitikus.
 
MSZP. – A kormány hallgat, a Fidesz és a KDNP megyei országgyűlési képvise-
lői pedig semmit nem tesznek, hogy a gazdálkodók érdekeit védjék – mondta 
pénteki sajtótájékoztatóján Halmi József. A párt megyei alelnöke emlékeztetett 
rá: már a meggymizéria kapcsán is az agrárgazdálkodási kamara és a kormány 
hathatós segítségét kérték, ám akkor sem történt semmi, ahogy az alma- és 
dohánytermesztők sem számíthatnak a támogatásra. Halmi József azt mondta: 
a léalma 7 forintos felvásárlási ára, vagy az, hogy a dohánytermesztők nem 
tudják, 2015-ben milyen dotációra számíthatnak, jelzi, a megye mezőgazdaság-
gal foglalkozó, abból élő lakosaival nem foglalkoznak. – Eljött az ideje, hogy a 
kormánypárti politikusok az emberek érdekeit képviseljék! Ne az irodánk előtt 
tiltakozzanak és tegyenek fel kérdéseket, mert ez a demokráciában másképp 
működik. A fideszesek már megint fordítva ülnek a lovon, hiszen akkor nem 
kérdeztek, amikor elvitték a magánnyugdíjpénztári megtakarításokat, csökken-
tették a segélyeket.

PÁRTHÍREK:
MEGYÉNKBŐL

AZ ELŐFIZETŐ
KÉRDEZ
A KELET VÁLASZOL

Jobbik. – Nyírbátor fejlődését jelentősen visszavetette az elmúlt években 
a Fidesz és az MSZP pártpolitikusainak harca, a képviselők kakaskodása. A 
városlakók nyugalmat és előrehaladást szeretnének, azt, hogy „választottjaik” 
értük harcoljanak, ne egymás ellen. A Jobbik polgármesterjelöltje, Deméné Nagy 
Mónika és képviselőjelöltjeink (1. vk.: Finta Sándor, 2. vk.: Simon József, 3. vk.: 
Márkusné Szirmai Alexandra, 4. vk.: Tóth Ivett, 5. vk.: Deméné Nagy Mónika, 6. 
vk.: Szakály János, 7. vk.: Jóni János, 8. vk.: Balogh Dávid) a garanciák arra, hogy 
Nyírbátor „újjászülessen” – mondta Bakó József, a Jobbik megyei kampány-
főnöke. A mezőgazdász végzettségű vállalkozó, Deméné Nagy Mónika 2009 
óta tagja a pártnak, négy éve önkormányzati képviselő. Mint fogalmazott, a 
városvezetésben fiatalításra és új szemléletre van szükség, csak így valósítható 
meg az elvándorlás megfékezése, az értékteremtő közfoglalkoztatás, a mező- és 
településőrség létrehozása, az vállalkozások segítése és az idősek felkarolása.

Önkormányzati választás 2014

NYÍREGYHÁZA. Beregvidék tör-
ténelmi örökségének felfede-
zésére indulnak szeptember 
5-én a kerékpározás szerelme-
sei. A Nyírségi Turista Egyesü-

let háromnapos biciklitúráján 
megyénk és Kárpátalja közös 
történelmi és kulturális gyö-
kereit fedezzük fel – mondta 
Bálint János túravezető.  KM

Kárpátaljáig tekernek 

http://www.szon.hu
Hírek. A régió és a világ hírei.

György Demarcsek


